
KVAST Internat 240116 
Närvarande: Marco, Emma, Hanna, Miranda, Harald, Martin, Daniel, Maja, Lovisa, Henrik, Fredrik 

 

1. Marco valdes till ordförande, Fredrik till sekreterare och Henrik till justerare samtidigt som 

det bestämdes att Henrik är sekreterare och Fredrik justerare vid nästa möte 240306 

2. Dagordningen godkändes, Emma anmälde en punkt under övrigt 

3. Summarisk genomgång av föregående protokoll 

4. Aktuella frågor enligt A-J 

A Årshjul Januari 

 Nästa internat blir i Luleå må-ti v 3 (13-14/1) 2025. Maja arrangerar 

Deadline SFAI-tidningen 9/1, inskickat material från Marco (kommentar till SWSEMs 

utbildningsbok) och Emma (”reklam” för KVAST, SPUR och EDAIC-examinator (?) samt 

sedan tidigare inlämnade notiser om nominering till Pedagogiska priset. 

I en senare diskussion beslutades att vi (genom Marco) ska försöka få en omarbetad 

version av ”SWESEM-inlagan” publicerad även i Läkartidningen i ett första steg. Detta 

för att förekomma en evt debatt samt tydliggöra vår ståndpunkt och nå ut till en större 

del av landets läkarkollegor. Fokus på pedagogik, måluppfyllelse, upprätthållande av 

kompetens och patientsäkerhet snarare än resurser och revirtänk. 

B SPUR uppdatering 

Martin och Lovisa har haft överlämning och Lovisa har påbörjat arbetet som SPUR-

samordnare, har haft möte med Minka på LIPUS.  Lovisa ser sitt uppdrag som 

interimistiskt. Förslag på mer permanent ersättare finns. Martins förordnande i 

SPUREX gäller i ca 1,5 år till. 

C Enkäter 

 SYA: Enkäten ”Jämlik utbildning” är ute, stänger 31/1 271 svar hittills 

SYA:s enkät tillsammans med SFAI:UF angående Forskning/Vetenskapligt arbete är 

under planering, lanseras i feb/mars. Förhoppningsvis återkoppling efter SYA:s 

vårmöte 

D Specialanestesi 

SYA planerar en artikel i SFAI-tidningen när enkäten ”Jämlik utbildning” är 

sammanställd.  

Med SYA:s artikel och förra årets inventering av förutsättningarna för Specialanestesi 

kontra antalet ST-läkare som bas så planerar även KVAST att publicera en artikel i SFAI-

tidningen. Då kan vi ge landet en mer komplett bild av det faktiska läget och formulera 

en välgrundad problemställning. Maja sammanställer och presenterar ett förslag. 



Daniel föreslår en årlig inventering av antalet ST-läkare via en enkät till landets 

studierektorer.  

Beslut om årlig inventering i februari! Maja sammanställer en enkät som vi alla sedan 

sprider i våra respektive studierektorsnätverk. 

I Majas insamlade material finns indikationer på att det finns flera ST som inte har en 

specialanestesi inplanerad inom sina tänkta 5 år. Vi har ännu inte data på att det i 

slutändan leder till att många måste förlänga sin ST, men spridda berättelser finns om 

”räddningsoperationer” för att se till att ST-läkare blir klara i tid. Det fanns vid 

inventeringen 2023 ca 100 fler ST än vid inventeringen 2021 så möjligen har vi ett 

framtida problem. Det finns också en geografisk skevhet i tillgången till 

randningsplatser. 

Bred diskussion om vilka problem vi ser kring tillgången och möjligheten att påverka 

schemaläggning/planering/anställning (när, hur många samtidigt etc..). Ej möjligt att 

återge diskussionen i detalj. 

E Pedagogiska priset 

Inga nomineringar har kommit in, deadline är 21/4, vinnaren väljs på mötet veckan 

efter. Alla uppmanas att påminna i nätverk och direkt till ST-läkare att nominera! 

F SR-dagen  Förslag finns i protokollet från decembermötet, inga beslut men,  

 Vårt arbete med återkopplingsverktyg bör ingå 

Diskussion om för- och nackdelar med gemensamt möte med cheferna. Hanna och 

Marco slår ett slag för att mötet för chefer och ledare i Stockholm i mars(?) är ett 

bättre forum om Vi vill påverka cheferna. 

G gemensamma dagen med chefer 

Vi vill behålla den gemensamma timmen med cheferna under SR-dagen, men vill få 

bestämma agendan. 

Förslag ”Jämlik ST” som tema, då kan vi t ex ta upp specialanestesi tillgång/efterfrågan 

Maja, Lovisa och Miranda utgör ”SR-dagens planeringsgrupp” Henrik ändrar på 

hemsidan 

H Läkarförbundets skrivning om BT/ST-mål – hanterad och åtgärdad före mötet 

  

I Övriga frågor 

• Ledamöter i KVAST 
Utifrån antalet ST-läkare i de olika regionerna föreslås bibehållen mandatfördelning. 

I samband med detta noteras att i dokumentet ”KVAST Arbetsbeskrivning” finns det 

fastslaget att KVAST består av tolv ledamöter och sen följer nedanstående uträkning 

Ordföranden, SPUR-samordnaren och de två SYA-representanterna har fasta platser, 

därutöver regionala ledamöter i styrelsen.  



Region Norr – 1 st; Region Mitt – 3 st; Region Stockholm – 2 st; Region Västra Götaland 

– 2 st; Region Syd – 1 st – totalt 9 ledamöter 

Detta blir totalt 13 personer och vi kan inte tolka det på annat sätt än att man faktiskt 

räknat fel tidigare och föreslår omskrivning till att KVAST består av 13 ledamöter totalt. 

Större förändringar i KVASTS arbete eller komposition ska godkännas av SFAI:s styrelse, 

Marco tar med frågan till nästa styrelsemöte där. 

• EBA-UEMS (European Board of Anaesthesiology inom European Union of Medical Specialists) 

Emma avgår från posten som svensk representant i EBA-UEMS och föreslår Hanna 

Chin som ersättare, Hanna har accepterat 

• Referat till SFAI-tidningen 

Maja och Emma skriver referat från detta möte och skickar till SFAI-tidningen 

J Nästa möte 6/3 TEAMS 14:00-15:30 

 

Mötet avslutas 

 

Vid pennan:   Justeras: 

Fredrik Kullberg  Henrik Elf 
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